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PROTOKÓŁ NR XXXV/2018 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 28 marca 2018 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 

Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród   Anna Dobrowolska   
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXXV SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE”  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 14 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomoc-
nych uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka zgłosiła kandydaturę radnego Karola 
Kalinkę. 
Radny Karol Kalinka wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza.  
Radni 14 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Karola 
Kalinkę Sekretarzem. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w sprawie zmiany porządku obrad oddał głos 
dla Pana Roberta Lewandowskiego Burmistrza Gminy Żmigród. 
Burmistrz Robert Lewandowski postawił wniosek w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 
nieruchomości zabudowanych na rzecz dzierżawców. Burmistrz poinformował, że 
projekt uchwały został omówiony przez radnych na komisji.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie do radnych, czy są 
uwagi lub wnioski do porządku obrad. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i wniosków do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie wniosku 
złożonego przez Burmistrza Roberta Lewandowskiego w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 
nieruchomości zabudowanych na rzecz dzierżawców.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowania porządku obrad 
wraz z przyjętą zmianą. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 głosami „za”). 
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Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie podziału Gminy Żmigród na okręgi wyborcze, 
ustalenie ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.308.2018 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie podziału gminy  na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.309.2018 
   

Projekt uchwały nr 3 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 
2018r.. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.310.2018 
 

Na sesje przybył radny Rafał Zagórski  
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „ 
Utworzenie żłobka w gminie Żmigród szansą na aktywizację zawodową osób 
opiekujących się dziećmi w wieku do lat 3”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.311.2018 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żmigród w roku 
2018. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
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Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  jednogłośnie (15 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.312.2018 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2018 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za”, 
      0 głosów „przeciw”, 
      2 głosami „wstrzymującymi”    
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.313.2018 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za”, 
      0 głosów „przeciw”, 
      2 głosami „wstrzymującymi”    
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.314.2018 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 
nieruchomości zabudowanych na rzecz dzierżawców.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Karol Kalinka zwrócił się z zapytaniem, czy dzierżawcy nieruchomości 
wystąpili z wnioskiem o nabycie prawa pierwokupu, czy jest to inicjatywa gminy.  
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że dzierżawcy są zainteresowani 
nabyciem nieruchomości, ale nie składali wniosku na piśmie. Zainteresowani czekali 
na decyzję w tej sprawie i wycenę nieruchomości. Po podjęciu uchwały przez Radę 
dzierżawcy otrzymają informację o możliwości zakupu i wyceny nieruchomości kwoty 
wyceny.    
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  14 głosami „za”, 
      1 głosem „przeciw”, 
      0 głosami „wstrzymującymi”    
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXXV.315.2018 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad informacji i sprawozdań. 
Burmistrz Robert Lewandowski złożył informację z podjętych zarządzeń za okres  
od 08.02.2018r. do 28.03.2018r. w tym czasie zostało podjętych 19 zarządzeń: 
1) dwa zarządzenia w sprawie rezygnacji z przysługującego Gminie Żmigród prawa 

pierwokupu własności nieruchomości; 
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 działka nr 182 AM 1 obręb Ruda Żmigrodzka, 

 działka nr 321/17 Am1 obręb Książęca Wieś  
2) w sprawie powołania Zespołu do spraw Promocji w Żmigrodzie w składzie:  

 Edyta Grzybkowska Koordynator, 

 Joanna Monastyrska, Ireneusz Pyczak, Artur Knappik, Małgorzata Kosińska, 
Wioletta owczarek, Joanna Rabij, Marta Lewandowska, Grzegorz Paryna, Robert 
Grabkowski, 

 do zadań zespołu należy; wypracowanie strategii w zakresie promocji gminy, 
kreowanie pozytywnego kierunku gminy, eksponowanie mocnych i eliminowanie 
słabych stron, podejmowanie przedsięwzięć usprawniających funkcjonowanie 
gminy,  

3) dwa zarządzenia w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego nieruchomość gruntowych: 

 nieruchomość położona w obrębie Korzeńska działka nr 116/2 AM1 o pow. 0.1016 
ha, 

 nieruchomość położona w obrębie Dobrosławic działka nr 12 AM1 o pow. 0.87 ha, 
4) w sprawie powołania Zespołu do przeprowadzenia kontroli podatkowej u 

podatników podatków od nieruchomości, rolnego, leśnego, na terenie Gminy 
Żmigród w składzie Grażyna Kalicka przewodnicząca, członkowie: Damian 
Michalak, Katarzyna Kanicka, Roksana Jańczak, Mariusz Krzesak, 

5) w sprawie uzupełnienie składu i powołania do Gminnej Komisji Rozwiazywania 
Problemów Alkoholowych w Żmigrodzie Pani Haliny Rudnickiej – Gigoń.  

6) w sprawie ustalenia planu dofinansowania w roku 2018 forum doskonalenia 
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych Gminy 
Żmigród, 

7) w sprawie ogłoszenia konkursu „Zamelduj się w Gminie Żmigród ” i powołania 
Komisji konkursowej w składzie Joanna Monastyrska –przewodnicząca, 
członkowie: Edyta Cłapka, Małgorzata Kosińska, 

8) dwa zarządzenia w sprawie skierowania projektów uchwał do Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie.  

Inne informacje: 
dofinasowanie 
Gmina otrzymała dofinasowania dla inwestycji prowadzonych i przed realizacją. 
Dotacja w wysokości 500 tys. zł (tj. 63% wartości inwestycji) na realizację zdania 
budowy świetlicy w Osieku, zadanie zostanie zrealizowane w tym roku. Świetlica w 
Powidzku będzie realizowana przez ZPK w Żmigrodzie, obecnie zadanie to jest w 
końcowej fazie procedury rozpatrywania wniosku. Natomiast w kwietniu gmina 
będzie mogła złożyć dwa wnioski do Programu Dużej Odnowy Wsi, na budowę 
świetlicy w Kliszkowicach i Dobrosławicach.  Ponadto gmina otrzymała dwie dotacje 
na inwestycje budowę żłobka w wysokości 600 tys. zł na prace budowlane i 
1.030.000,-zł na wyposażenie i kosztów funkcjonowania żłobka przez okres 21 
miesięcy.   Dotację wysokości 140 tys. zł gmina otrzymała z Terenowego Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych na realizację zadania budowy drogi Bychowo-Węglewo. 
Kolejnym zdaniem, na które gmina otrzymała dofinasowanie w wysokości 140 tys. zł 
to budowa Parku Linowego na OSiR-e. Park zostanie wybudowany w miejscu 
poprzedniego parku, nie na drzewach tylko na słupach. Inwestycja zostanie 
zrealizowana w tym roku, której wartość wyniesie  ok.280 tys. zł. Gmina otrzyma 
zwiększone dofinasowanie na zadanie, które jest w trakcie realizacji adaptacji strychu 
w Szkole Podstawowej w Barkowie. Zwiększone dofinasowanie wynika z tego, że 
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wartość zadania po przetargu była wyższa niż wcześniej planowana i gmina uzyskała 
dofinasowanie do 85% faktycznej wartości inwestycji. Wartość zadania wyniesie  ok. 
600 tys. zł. W Szkole Podstawowej w Radziądzu również, zostanie przeprowadzona 
inwestycja, która pozwoli pomieścić wszystkich uczniów. Natomiast w Żmigrodzie 
przy Gimnazjum zostanie wybudowana pływalnia, centrum fitness oraz trzy sale 
lekcyjne, co pozwoli, że cała szkoła podstawowa będzie mieściła się w jednym 
budynku gimnazjum. Inwestycja zostanie zakończona na jesień 2019r.  
samochód dla OSP   
Zostanie zakupiony nowy samochód dla OSP w Żmigrodzie, która jest podstawową 
jednostką i ma kilkaset wyjazdów ciągu roku, a samochód ze Żmigrodu zostanie 
przekazany dla OSP w Powidzku. Dotacja na zakup samochodu wynosi 367 tys. zł 
plus 335 tys. zł, które zostały zapisane w budżecie gminy. Te środki pozwolą na 
zakup nowego samochodu.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Sprawozdań Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w Żmigrodzie z 
pracy komisji za 2017 r. 
Radna Joanna Kantor Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 
Radny Dariusz Gierus Przewodniczący Komisji Przemysłu, Handlu i Rozwoju 
Gospodarczego sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 
Radny Rafał Zagórski Przewodniczący Komisji Socjalnej, Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Kultury Fizycznej i Bezpieczeństwa Publicznego sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 6 
Radna Bożena Żołnierowicz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 7, 
Radny Leszek Kraszewski Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Planowania Przestrzennego sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla wszystkich 
Przewodniczących komisji za złożone sprawozdania.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Interpelacji i zapytań Radnych.  
Radny Patryk Andrzejewski skierował zapytanie do Burmistrza w sprawie 
parkowania w Rynku. Na jakiej podstawie prawnej będą wystawiane mandaty za złe 
parkowanie w rynku. Dlaczego będzie trzeba płacić za mandaty, jeżeli Rynek został 
wykonany z dotacji. 
Pan Ireneusz Pyczak Kierownik Ref. IRL poinformował, że od 29 marca br. będzie 
obowiązywać strefa ograniczonego parkowania w Rynku. Samochód będzie można 
parkować na godzinę. Należy pobrać bilet i umieścić widocznym miejscu w 
samochodzie.  
Radny Karol Kalinka skierował zapytanie do p. Pyczaka, co w przypadki, kiedy 
zostanie przekroczona godzina parkowania i nie zostanie pobrany nowy bilet. 
Pan Ireneusz Pyczak Kierownik Ref. IRL poinformował, że kierowca zostanie 
ukaranym mandatem, jeżeli przyjedzie policja. Nowe zasady parkowania obowiązują 
od poniedziałku do piątku w godz. od 7 do 17.  
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka skierowała zapytanie do p. Damiana 
Sułkowskiego Radnego Powiatu Trzebnickiego w sprawie drogi powiatowej Żmigród 
Barkowo.  
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Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poinformował, że są 
pieniądze rządowe ok.29 milionów na remonty i przebudowę dróg lokalnych, w 
województwie, które będzie rozdzielał wojewoda.  Gmina i powiat mogą ubiegać się o 
środki składając wniosek, gmina jeden wniosek, a powiat dwa wnioski.  Powiat na 
remont drogi Żmigród –Barkowo złoży wniosek do 15 kwietnia br., dodając, że są 
duże szanse. Na zakończenie p. Sułkowski powiedział, że w wypadku nie otrzymania 
dofinasowania na to zdanie od wojewody to w budżecie powiatu na drogę Żmigród –
Barkowo zostały zabezpieczone środki w wysokości 1,5 miliona złotych i w ramach 
tych środków droga zostanie naprawiona.  
Radny Leszek Kraszewski skierował zapytanie do p. Burmistrza w sprawie 
przekazania gruntu do zasobów przy ul. Willowej w Żmigrodzie na cele budowy 
Mieszkanie Plus i co z wykonawstwem.   
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że program jest bardzo nagłaśniany 
medialnie, ale gmina do dnia dzisiejszego nie otrzymała od Wojewody odpowiedzi w 
sprawie naszego akcesu. W marcu kierownik Ref. AGN był na szkoleniu, gdzie 
otrzymał informację, że nie daje opłacalności realizacja tego zadania w gminach 
takich jak Żmigród. W Żmigrodzie czynsz za wynajem mieszkania kształtują się na 
poziomie  ok. 1000 zł miesięcznie za mieszkanie ok 50m2. W programie Mieszkanie 
Plus opłata składa się z dwóch składników: stałej opłaty, która wpływa do funduszu 
krajowego tj. 6 zł za m2 mieszkania oraz czynsz, który jest droższy niż obecnie na 
rynku Żmigrodzkim. Program Mieszkanie Plus jest bardziej opłacalny w dużych 
miastach np. w Warszawie, gdzie koszt wynajmu mieszkania jest na poziomie ok.2 
tys. zł, dodając, że gmina jest zainteresowana programem i czaka na odpowiedz 
wojewody. Kontynuując temat Burmistrz poinformował, że w remontowanym hoteliku 
powstanie 26 mieszkań, a czynsz w tych mieszkaniach, w zależności od metrażu 
będzie się wahał od 300 do 600 zł. Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, że jeżeli 
stwierdzą, że jest to opłacalne to grunt zostanie przekazany do zasobu, ale musi być 
ktoś, kto te mieszkania wybuduje.  
Radna Bożena Żołnierowicz skierowała zapytanie do p. Sułkowskiego Radnego 
Powiatu Trzebnickiego w sprawie remontu drogi powiatowej do Morzęcina, ponieważ 
droga jest bardzo zniszczona.  
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poinformował, że kiedy 
pogoda poprawi się remont drogi zostanie wykonany. 
Radni nie zgłosili innych interpelacji i zapytań Radnych.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków i zapytań. 
Sołtys z Marzęcina odniosła się do złego stanu drogi do Morzęcina. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poinformował, że środki w 
wysokości 150 tys. zł pozwolą na wykonanie niezbędnych prac remontowych na 
drodze do Morzęcina. Natomiast gruntowny remont drogi będzie trzeba wykonać tak 
jak drogę Kędzie –Barkowo etapami. Na zakończenie p. Sułkowski powiedział, że na 
drogi w Trzebnicy w budżecie jest 6 milionów złotych, a na drogi w naszej gminie 
tylko 500 tys. zł. 
Pan Wiesław Kras Kierownik Ref.Roś. przekazał dwie informacje:  
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1) Ankieta – w sprawie chęci uczestnictwa w projekcie wymiany pieców węglowych 
na ekologiczne urządzenia grzewcze. Ankiety będzie można pobrać w biurze 
podawczym Urzędu Miejskiego w Żmigrodzie. Wypełnioną ankietę należy złożyć 
w biurze podawczym Urzędu Miejskiego w Żmigrodzie lub w wersji elektronicznej 
przesłać na adres e-mail urzędu w terminie do 30 kwietnia 2018 r. 

2) Od nowego roku w obrocie prawnym obowiązuje nowe prawo wodne. Na 
podstawie nowego prawa wodnego zostało powołane Gospodarstwo Wodne 
„Wody Polskie”, a zlikwidowano w kraju wszystkie Związki Melioracji i Urządzeń 
Wodnych. Na terenie województw funkcjonują Regionalne Zarządy Gospodarki 
Wodnej, które mają pod sobą Zarządy Zlewni.  Na naszym obszarze funkcjonuje 
Zarząd Zlewni z siedzibą w Lesznie, w nowym prawie nie ma granic 
administracyjnych, ponieważ Zarządy Zlewni powstały na podstawie zlewni rzek i 
cieków wodnych. Natomiast Zarząd Zlewni ma pod sobą Nadzory Wodne, których 
na terenie naszej gminy jest cztery: Nadzór Wodny Trzebnica, Nadzór Wodny 
Milicz, Nadzór Wodny Krotoszyn i Nadzór Wodny Rawicz. Na zakończenie 
kierownik poinformował, że pracownicy Ref. Roś będą udzielać informacji w tej 
sprawie. 

Sołtys z Węglewa w sprawie psa, który był bezdomny został przygarnięty przez, 
mieszkańca, a następnie pozostawiony, ponieważ mieszkaniec wyprowadził się. Pani 
sołtys poinformowała, że  p. Kierownik Ref.Roś pokierował ją, że ma zgłosić sprawę 
na Policje, która skierowała ja ponownie do urzędu. Pani Sołtys zapytała, co ma 
zrobić, ponieważ pies atakuje dzieci.  
Pan Wiesław Kras kierownik Ref. Roś odniósł się do zapytania p. Sołtys 
informując, że zwierzęta bezdomne to takie, kiedy nie ma możliwości ustalenia jego 
właściciela lub osoby sprawującej nad nim opieki. W tym przypadku osoba, która 
mieszkała w tej miejscowości sprawowała opiekę nad psem i pies przestał być 
bezdomny. Mieszkaniec wyprowadził się i pozostawił psa, ale on jest jego 
właścicielem. Następnie kierownik poinformował o karach, jakie są nakładane na 
właścicieli psów pozostawionych bez opieki przez Policję. Gmina ma obowiązek 
zajmować się zwierzętami bezdomnymi natomiast w tym wypadku można wskazać 
osobę, która jest właścicielem bądź opiekunem psa. Na zakończenie p. Kierownik 
poinformował, że z urzędu zostanie wystosowane pismo do Policji, aby podjęła 
odpowiednie działania w tej sprawie.    
Radna Joanna Kantor powiedziała, że należy zając się tym psem, aby miał miejsce 
do spania i jedzenia.  
Pan Wiesław Kras kierownik Ref. Roś powiedział, że pies ma właściciela. Policja, 
zostanie powiadomiona o podjęciu działań w tej sprawie.  Jeżeli Policja poinformuje, 
że na ma możliwości ustalenia właściciela to gmina ma prawo podjąć działania, kiedy 
zwierzę jest bezdomne.  
Radny Rafał Zagórski powiedział, że dzielnicowy pojedzie do Węglewa i ustali 
właściciela. 
Sołtys z Węglewa poinformowała, że opiekun wyprowadził się. 
Radny Rafał Zagórski przypomniał, że Rada podjęła uchwałę w sprawie 
bezdomnych zwierząt, w której jest zapis, kto zajmuje się bezdomnymi zwierzętami 
Firma Czarny Kot i wystarczy do nich zadzwonić. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że Policja powinna ustalić, gdzie 
wyprowadził się opiekun psa, pies nie jest bezdomny.  Pies, który ma opiekuna nie 
idzie do schroniska. Na Policję zostanie wystosowane pismo.  
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Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego w sprawie poboru opłaty za 
dowóz dzieci z gminy Żmigród do Szkoły Powiatowej w Żmigrodzie. Pan Sułkowski 
poinformował, że Powiat i Gmina w tej sprawie zwróciła się do Ministerstwa Edukacji 
o interpretację prawną (kserokopia pisma stanowi załącznik nr 9 do protokołu).Pan 
Sułkowski powiedział, że z pisma wynika, iż gmina powinna płacić za dowóz dzieci z 
gminy Żmigród ( dotyczy 20 uczniów) do szkoły powiatowej.    
Na zakończenie p. Sułkowski zwrócił się z prośbą o podjęcie w tej sprawie rozmów z 
powiatem.  
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do wypowiedzi p. Sułkowskiego 
informując, że gmina okazuje od początku chęć współpracy ze Starostwem. 
Burmistrz poinformował, że został zaproszony na Sesję Powiatową, gdzie 
uzgodniono wspólne stanowisko, że zostanie wystosowane wspólne pismo 
podpisane przez Starostwo i Gminę do Ministerstwa Edukacji. Gmina przygotowała 
pismo i przekazała do Starostwa dla p. Treli.  W grudniu gmina otrzymała informację, 
że Starostwo samo wysłało pismo do Ministerstwa Edukacji.  
Pani Karolina Kaszuba Mecenas odniosła się do pisma Ministerstwa wyjaśniając, 
że jak długo Gimnazjum Powiatowe nie będzie miało ustalonego obwodu na terenie 
gminy, tak długo gmina nie będzie zobowiązana do ponoszenia kosztów związanych 
z dowozem. W piśmie wskazano, że aby gmina pokrywała koszty dowozu należy 
podjąć uchwały przez obie jednostki samorządu terytorialnego ustalających skład 
sieci szkół gimnazjum powiatowego i określających obwód na terenie gminy. W 
związku z tym, że dla gimnazjum powiatowego nie określono obwodu na terenie 
gminy Żmigród, gmina jest zwolniona z zapewnienia dowozu dzieci do Gimnazjum 
Powiatowego w Żmigrodzie.   
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego w odniesieniu do 
wypowiedzi p. Mecenas powiedział spisane z nagrania: proszę zróbcie to, bo my to 
już mamy. Powiat podjął uchwały i gmina ma obowiązek podjąć uchwałę. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że gmina ma podjęte uchwały 
dotyczące obwodów szkolnych, która podjęła w terminie i szkoły powiatowej nie ma 
w naszym obwodzie. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poinformował, że powiat w 
tym temacie podjął wszystkie stosowane uchwały. Następnie p. Sułkowski zwrócił się 
do Przewodniczącego rady, że jak był dyrektorem szkoły to nie był problemu, a nie 
jest dyrektorem i jest problem, dodając, że to mu się bardzo nie podoba. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w odniesieniu do wypowiedzi p. 
Sułkowskiego powiedział, że nadużywa swojego głosu w tej wypowiedzi w sprawie 
dowożenia dzieci. Kiedy przestał być dyrektorem dowiedział się, że jest zmiana 
decyzji. Na zakończenie Przewodniczący rady zwrócił się do p. Sułkowskiego, aby 
takich wycieczek nie robił.  
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do 
Przewodniczącego rady, jeżeli już wie, to, dlaczego nie ma żadnych działań w tym 
kierunku, aby to zmienić. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że burmistrz informował, że 
szkoła nie ma obwodu i należy doprowadzić do tego, żeby miała i gmina będzie miała 
wtedy obowiązek. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że nie ma żadnego związku dowożenie 
dzieci do szkoły, a kto jest dyrektorem. Od 2001 roku obowiązywało porozumienie 
między Starostwem, a Gminą w tym temacie. Na podstawie tego porozumienia 
gmina dowoziła dzieci do szkoły do końca roku szkolnego 2016/2017, a następnie 
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wypowiedziała porozumienie, ponieważ uznała, że nie powinna tego robić. Gmina do 
czasu trwania porozumienia brała na siebie ten obowiązek, który był wydatkiem, a 
kto bierze subwencję Powiat. Ponadto zmieniła się sytuacja prawna i wszystkie 
samorządy podejmowały do końca marca 2017r. uchwały w sprawie sieci szkół, a 
powiat nie podjął w tym terminie. Nie można apelować do gminy w sprawie podjęcia 
uchwały, bo taką uchwałę ma. Starostwo powinno zrozumieć i wziąć ten wydatek na 
siebie, i pomóc dzieciom, które nie mają finansowanego dojazdu do szkoły, a nie 
zrzucać tego na barki gminy, która nie ma podstaw prawnych, aby to realizować.  
Kiedy gmina by to realizowała, to Starosta byłby pierwszy, który zgłosiłby to do 
prokuratury.   
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego ponowił apel do gminy o 

podjęcie uchwały w sprawie obwodu szkolnego. Następnie p. Sułkowski powiedział, 

że przed świętami Bożego Narodzenia złożył pismo w sprawie udostępnienia nagrań 

z posiedzenia komisji i dołączył nośnik USB.  Do dnia dzisiejszego nie otrzymał 

odpowiedzi i zapytał, czy ma złożyć skargę. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w odniesieniu do wypowiedzi                        
p. Sułkowskiego powiedział, że zwrócił się Pan o udostępnię nagrań informując, że 
osobiście Pan odbierze i to czeka na Pana trzy miesiące.  
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec, jaka była podstawa prawna przy 
obowiązywaniu porozumienia w czasie 15 lat dowożenia dzieci. Pan Brodala 
zaapelował do p. Burmistrza, aby dogadał się ze Starostą, ponieważ obecnie cierpią 
dzieci.  
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec powiedział, ze p. Burmistrz nie dogada się z 
p. Starostą Wysockim i należy poczekać do następnych wyborów, kiedy p. Wysocki 
nie zostanie wybrany na starostę.  Następnie p. Korytkowski powiedział, że chciał na 
dzisiejszej sesji porozmawiać z p. Starostą na temat bezdomności dzieci z Domu 
Dziecka z Obornik Śląskich, ale dziś tego tematu nie będzie rozwijał, kiedy nie ma p. 
Starosty. Na zakończenie p. Korytkowski skierował zapytanie do p. Olesia i  p. 
Sułkowskiego, dlaczego nie zostało zwołane posiedzenie komisji poświęcone 
dzieciom z Domu Dziecka z Obornik Śląskich.   
Pan Paweł Oleś Radny Powiatu Trzebnickiego w odniesieniu do zapytania p. 
Korytkowskiego poinformował, że jedno posiedzenie komisji w sprawie dzieci z Domu 
dziecka w Obornikach Śląskich odbyło się i jest planowane kolejne posiedzenie.  Pan 
Oleś zapewnił, że w sprawie ustalenia posiedzenia komisji będzie rozmawiał z 
Przewodniczącym Komisji Społecznej, a ponadto temat ten wprowadzi na 
posiedzenie komisji budżetu, której jest przewodniczącym.   
Radni nie zgłosili innych wolnych wniosków i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołu z sesji nr XXXIII i XXXIV. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr XXXIII i 
XXXIV.    
Protokoły zostały przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji Przewodniczącego rady. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że sesje są otwarte dla 
wszystkich. Na dzisiejszej sesji nie było w porządku obrad tematyki dotyczącej 
powiatu, dlatego Starosta i Radni Powiatowi nie zostali zaproszeni.  
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Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przypomniał, że Radni są zobowiązani do 
złożenia oświadczenia majątkowego za 2017 r. do 30 kwietnia br. Przewodniczący 
rady przypomniał radnym, aby przestrzegali uwagi, które zostały wskazane przez 
Urząd Skarbowy.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz złożył wszystkim życzenia z okazji Świąt 
Wielkanocnych.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXXV SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1440. 
Protokołowała ; 
Małgorzata Schnitzer 

 


